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 órakor a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tárgyalótermében kezdődő, 

nyilvános képviselő-testületi üléséről. 

 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

  Pintér Gergő   alpolgármester  

 Erdős Sándor János képviselő 

 Horváth Ferencné  képviselő 

 Kujbus András György képviselő 

 Lőrincz Viktória  képviselő 

  Rózsa János  képviselő 

 

  Dr. Horváth Zsolt  jegyző 

  

További meghívottak:  

 Horváth-Vizvári Szilvia pénzügyi csoportvezető 

 Kovács-Kasza Anikó pénzügyi ügyintéző 

 Molnár Andrea  könyvtárvezető 

 Bőthe Istvánné  óvodavezető 

 Keserű Valéria  művelődési ház vezető 

 

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy Kadarkút Város 

Önkormányzata Képviselő-testülete 7 fővel, teljes létszámban megjelent, az ülés 

határozatképes, az ülést megnyitja.  

Karsai József polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 

napirendi pontokat tárgyalja. 

 

 

Napirend:  

 

1. Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

rendelettervezete a 2020. évi költségvetésről  

Előadó: Karsai József polgármester 

 

2. Egyebek 

 

 

 

 

A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

27/2020.(II.13.) önkormányzati határozata 
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Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

meghívóban szereplő napirendet elfogadja. 

 

 

1. Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének rendelettervezete a 2020. évi 

költségvetésről  

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Az előterjesztés és a rendelet-tervezet írásban kiadva. 

 

A költségvetés készítésekor számba vettük a várható bevételeket és a kiadásokat. A 

kiadásoknál a maximum kiadásokkal, míg a bevételeknél azokkal a bevételekkel számoltunk, 

amelyeket a Kincstár EBR rendszerébe betöltöttek. Vannak még nem betöltött helyek, 

melyeket az Államkincstár 2020. március 30. napjáig be fog tölteni. Ez a költségvetés 

pesszimista szemlélettel készült, mert minden előre látható kiadást terveztünk, bevételeknél 

pedig csak a rendelkezésünkre álló adatokat írtuk be. 

A költségvetésünk 61.262.718 Ft hiányt mutat, amely a tavalyi évhez viszonyítva közel 

azonos nagyságrendű. Ha megkapjuk a még be nem töltött adatokat, akkor a tavalyi évhez 

hasonló adatokkal tudunk számolni. 

 

A költségvetés elkészítése során szem előtt tartottuk a képviselő-testület azon utasítását, hogy 

próbáljuk megtartani a tavalyi szinten a béreket, próbáljunk versenyképes béreket biztosítani a 

közszférában is. 

Ebből adódóan az intézményeink az állami támogatásból nem jönnek ki. 

Az óvoda és a bölcsőde maximális gyereklétszámmal működik. Az alapszolgáltatási központ 

szolgáltatásait igénybe vevők köre stabil. Szeretném, ha ez a szám növekedne. Ezeket a 

szolgáltatásokat ingyenesen biztosítjuk az embereknek. Számos területen a házi 

segítségnyújtásért, nappali ellátásért és egyéb szolgáltatásért fizetni kell. Továbbra is 

ingyenesen biztosítjuk a kadarkúti iskolába járó, kadarkúti lakhellyel rendelkező gyerekek 

részére az étkeztetést. 

 

Úgy érzem a közművelődés, a könyvtári ellátás és az amatőr sport még mindig mostoha 

terület. Nem tudom ennek az okát. Ezekre az Állam 3.074.958 forint összeget biztosít. Ezeket 

a tevékenységeket majdnem 100%-ban az önkormányzatoknak kell finanszírozni. Ezt a 

költségvetés tervezete is mutatja.  

Az intézményeink működési kiadásait a tavalyi szinten terveztük. 

A saját bevételeinknél a tavalyi szinten terveztük a kommunális adóbevételek alakulását. 

Természetesen vannak visszatérő nemfizetők, ezektől megpróbáljuk a tartozásokat beszedni. 

 

Örülök annak, hogy az iparűzési adóbevételünk évről évre növekszik. Az viszont probléma, 

hogy a lakosságszámunk nem növekszik az iparűzési adó bevétel növekedéssel együtt.  

 

Ez azért is probléma, mert sok állami normatívát, hozzájárulást az iparüzési adó erőképesség 

függvényében állapítanak meg. Ezért beleesünk olyan sávokba ahol az Állami normatíva 

kevesebb. Örülök annak, hogy Kadarkút lakosságszámánál az elmúlt évben megállt a 

csökkenés. Ez köszönhető a kormány lakáspolitikai intézkedéseinek. Vidéki településekről 

sokan vásárolnak és újítanak fel Kadarkúton ingatlant. Főként gyermekes családok. Azért 

választják Kadarkutat, mert az infrastruktúránk megfelelő. Van óvodánk, bölcsődénk, 

iskolánk, orvosi ellátásunk, védőnői körzetünk, közművelődésre és könyvtárra is fordítunk. 

Meg kell tennünk azért mindent, hogy gyerekek szülessenek a településen. 
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A civil szervezeteket és egyesületeket az elmúlt évhez hasonlóan terveztük támogatni. 

Örülnék annak, ha egyre több civil szervezet alakulna és venne részt a közösség munkájában. 

 

Az EFOP pályázatok közül az egyik 2020. január 31. napjával, a másik február végén  ér 

véget. Azok a szolgáltatások, amelyeket ezekből a pályázatokból finanszíroztunk, most 

hiányozni fognak, de bízom abban, hogy lesznek újabb pályázatok. 

 

A felhalmozási kiadásoknál azokat a beruházásokat terveztük, amelyekre támogatói 

szerződéssel rendelkezünk. Ezek a Pipacs utcai járda felújítás, az Árpád utcai temető kerítés 

elkészítése, a közösségi tér kialakítása a művelődési házban, az óvoda energetikai és villamos 

hálózatának felújítása, kerítésének és tálaló konyhájának felújítás, orvosi eszközök 

beszerzése. 

 

Terveztük a költségvetésbe az Ady E. utca vízrendezését is. A tervezőkkel egyeztetek a 

költségekről. 

 

A költségvetés sok tartalékot tartalmaz, ennek nagy része céltartalék, amit csak meghatározott 

feladatra lehet fordítani. 

 

Nem tudjuk pontosan, hogy a minimálbér és a garantált bérminimum többletterheit a kormány 

milyen módon kompenzálja. 

 

Azokat az intézményeinket- védőnői szolgálat, önkormányzati tűzoltóság, orvosi rendelő 

működtetése - amelyek a környező településen élőket is ellátják csak Kadarkút Város 

Önkormányzata finanszírozza. Úgy gondolom, hogy a környező településeket ezzel is 

segítjük. 

 

A költségvetés nem tartalmazza az orvosi rendelő építését, mert nincs még támogatói 

szerződésünk. Nem tartalmazza a Magyar Falu program keretében az elkövetkezendőkben 

benyújtandó pályázatokat. Az elmúlt évben ebbe a programba benyújtott pályázataink közül 

csak kettő került elutasításra, a Dózsa és Béke utca aszfaltburkolatának javítása és a 

zöldterület karbantartásához szükséges gépek és eszközök vásárlása. Ezeket szeretnénk 

ismételten benyújtani. Azt javaslom a képviselő-testületnek, hogy minden olyan pályázaton 

induljunk el, amely a Magyar Falu Program keretében kiírásra kerül. 

 

A közfoglalkoztatást a tavalyi szinten terveztük. Az értékteremtő és a hosszabb idejű 

közfoglalkoztatás 100%-ban finanszírozott. A hosszabb idejű közfoglalkoztatásba 15 főre 

pályáztunk 

Zömében női munkaerőt alkalmazunk. Mindenkinek megpróbálunk lehetőséget adni, aki 

dolgozni szeretne. 

 

A kamera pályázatnál információim szerint a jövő héten lesz támogatói okiratunk. 

 

Én jó szívvel ajánlom elfogadásra a költségvetést, a sok bizonytalansági tényező ellenére. 

Bízom benne, hogy a 2020-as évet is úgy tudjuk zárni, ahogy a 2019-es évet zártuk. 

Remélem, hogy megkapjuk a támogatói döntéseket a beadott pályázatainkra, az orvosi 

rendelő építésre és a Rákóczi utcai vízrendezésre. 

Ennek a kettőnek az együttes megpályázott összege nem sokkal marad el a költségvetési 

főösszegünktől. 
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Azt gondolom, ha megnézzük a környező települések költségvetésének nagyságát és, hogy 

ahhoz képest mennyi beruházást tudtak megvalósítani, nagyon jó helyen állunk. 

 

Szeretném elérni azt is, hogy a Magyar Falu Program helyett a kisvárosok fejlesztésére 

elkülönített költségvetési forrásokra tudjunk pályázni. Ez a keret lényegesen magasabb 

keretösszegű és támogatási intenzitású, mint a Magyar Falu Program keretében elérhető 

támogatások. 

 

Átadnám a szót a Pénzügyi Gazdasági Bizottság elnökének, mondja el a bizottság véleményét 

a 2020 évi költségvetés tervezetről.  

 

Erdős Sándor János Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnöke 

Köszöntöm a megjelenteket. A Pénzügyi Gazdasági Bizottság tárgyalta a költségvetési 

tervezetet és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. A Pénzügyi Bizottságnak módosító 

javaslata nem volt. Köszönöm a Pénzügyi Csoport munkáját a költségvetés elkészítésében. 

Első olvasatomban a működési hiányt nagyon soknak tartottam, de aztán polgármester úrral 

egyeztetve megnyugtatott, hogy a kiadásaink túl vannak tervezve, a bevételeink pedig 

minimális szinten lettek tervezve. Remélem, hogy a tervezett beruházásaink meg fognak 

valósulni. Örülök annak, hogy minden intézményünknél a béreket meg tudtuk tartani a tavalyi 

szinten. Remélem, hogy a költségvetésünk optimálisan alakul. 

 

Horváth Ferencné képviselő 

Köszönöm a Pénzügyi Csoport munkáját a költségvetés elkészítésében és gratulálok a 

munkájukhoz, mert egy átlátható költségvetést tarthatunk a kezünkben. Ez a költségvetés azok 

számára is átlátható akik, nem igazán értenek a pénzügyekhez. 

 

Rózsa János képviselő 

Az adóbevételek tervezésénél, miért csökken a bevétel a 2021,2022 majd a 2023,2024 

évekre? Ennek mi az oka? 

 

Horváth-Vizvári Szilvia Pénzügyi csoportvezető 

Ez a helyi iparűzési adóval függ össze. Az elmúlt időszakban több beruházás volt Kadarkúton 

és az iparűzési adót a keletkezés helye szerint kell megfizetnie a vállalkozásoknak. Ezek a 

projektek idővel kifutnak, és ebből vélelmezzük, hogy csökkenni fog az iparűzési adóbevétel. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Szeretném megkérdezni, hogy az újság be van-e tervezve a költségvetésbe és milyen 

összeggel? 

 

Horváth-Vizvári Szilvia Pénzügyi csoportvezető 

Igen be lett tervezve 3.000.000 Ft összeggel. 

 

Karsai József polgármester 

Kereskedelmi és marketingszolgáltatás címszóval terveztük. Ez újság, honlap, a város 

marketinghez tartozó minden olyan kiadás, amely a helyi identitás tudatot erősíti. Ha a 

képviselő-testület nyilvánosságot szeretne, erre áldozni kell.  

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Az már el is dőlt, hogy újság mindenképpen lesz? 

 



5 

 

 

Karsai József polgármester 

Ha a képviselő-testület ezt a költségvetést elfogadja, akkor igen. 

 

Rózsa János képviselő 

A januári lapzártáig már összegyűltek azok a cikkek, amelyekkel megtelik az újság 

tartalmilag. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Én nem emlékszem arra, hogy konkrétan döntöttünk volna arról, hogy az újság legyen, vagy 

ne legyen. 

 

Karsai József polgármester 

Mivel alpolgármester úr és Rózsa képviselő úr dolgozik az újság megjelentetésén, ezért ennek 

a költségeit a költségvetésbe beterveztük. Ha lesz olyan javaslat, hogy ez a tétel ne maradjon 

bent a költségvetésben, akkor felteszem szavazásra a javaslatot, mert ez egy módosító 

javaslat. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Először is beszéljünk róla, mert akár lehetne a facebookon is egy oldalt létrehozni. Én 

próbálok gazdasági szemlélettel gondolkodni. Nem biztos, hogy erre én 3 millió forintot 

áldoznék, amikor ipari parkra csak 1 millió forintot terveztünk. 

Más önkormányzatok a honlapon közlik a híreket, amelyet folyamatosan frissítenek. 

 

Rózsa János képviselő 

A 3 millió forintból egy, havi rendszerességgel megjelenő újságról beszélünk. Ez egy írott 

sajtó. Ez nem csak nyomtatott formában tud megjelenni, és mivel meg van már szerkesztve az 

interneten is meg lehet jelentetni. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Én 3 millió forintot soknak tartok egy újság kiadására, mert ebből az összegből 

megcsinálhatnánk akár a Szabadság utca járdáját is. Ez véleményem szerint fontosabb, mint, 

hogy havonta elolvassunk egy újságot. 

 

Rózsa János képviselő 

Érdemes utána nézni, hogy mennyi egy újság kinyomtatásának a költsége. A karácsonyi szám 

800 példányban került kinyomtatásra és nem jutott el minden háztartásba. Ezt ezer 

példányban kellene kinyomtatni. Az újság önköltsége 1 és 2 millió forint körül van.   

Az írott sajtóra azért van szükség, mert az internetet nem mindenki használja. Ha reklámokat 

is megjelentetünk az újságban, akkor akár bevételeink is keletkezhetnek amit be lehet 

forgatni.  

 

Erdős Sándor János képviselő 

Ha erről született volna döntés, akkor egyetértenék vele. 

 

Kujbus András György képviselő 

Az online felület létjogosultsága elkerülhetetlen. De úgy gondolom, hogy az írott sajtónak 

ugyan ilyen létjogosultsága van, mert én is szívesen olvasom az írott sajtót. 12 évvel ezelőtt is 

egy 20 másodperces reklám felület 300-400 ezer forintot ölelt fel. Ha ebből indulunk ki, akkor 

ez a 3 millió forint nem sok. 
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Horváth Ferencné képviselő 

A korábbi képviselő-testület is leszavazta az új honlap készítését. Se honlap ne legyen se 

újság? 

 

Karsai József polgármester 

A honlapot megcsináltattam, úgy hogy nem került pénzébe az önkormányzatnak. 

Ez a honlap a mai kívánalmaknak megfelelő. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Nekem azzal van problémám, hogy az ipari parkra 1 millió forint szerepel a költségvetésben, 

ami számomra sokkal fontosabb és prioritást élvezőbb, mint az újság, amelyre 3 millió forint 

lett tervezve. Ezt én sem tudom támogatni. 

 

A költségvetésben nem láttam betervezve a 2 bérlakásunk társasházzá alakításának költségeit, 

amely fél 1 millió forint körüli összeg. javaslok a jogi munkára 500.000 forintot betervezni. 

 

Az alpolgármester úr által korábban felvetett növények, fák telepítésének költségeit sem 

látom a költségvetésben. 

 

Én továbbra is szeretném, ha a költségvetésbe bekerülne a GPS beszerelésének a költsége. A 

közösségi tulajdon védelme érdekében szeretném ezt javasolni a Renault gépjárműbe. 

Mivel tudomásomra jutott, hogy volt egy jogosulatlan gépjármű használat Kadarkút Város 

önkormányzatánál, ezzel ez a probléma elkerülhető lenne és egy rendezett jogi helyzet 

alakulna ki. Az eszköz beszerelése nem a megfigyelésre irányul. Ha véletlenül felmerül egy 

vitás helyzet az azonnal orvosolható, a menetlevél elektronikusan készül, nem lehet 

belenyúlni. A bizonytalanságot ki lehetne vele küszöbölni. Használják ezt a rendszert a 

Somogy Megyei Kormány Hivatalnál és a Járási Hivatalnál is. A Közös Hivatal 

társtelepülésének a polgármestere úgy nyilatkozott, hogy ő ezt a képviselő-testületével 

egyhangúlag támogatja. 

 

Karsai József polgármester 

A környezetvédelmi céltartalékok között szerepel a növények telepítésére szánt összeg.  

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

A társasház kérdésében az előkészítői munkák már folynak, az ügyvéd úrnak megbízást még 

nem adtunk, hogy tegye meg a szükséges lépéseket.  A TAKARNET rendszerből a tulajdoni 

lapokat le tudtuk kérni, ez ingyenes volt, egyéb összegről még nem tudok nyilatkozni. 

 

Karsai József polgármester 

Jelen pillanatban a földhivatalnál pontosításokat kell kérni, mert az ingatlan nyilvántartásban 

közölt adatok helyrajzi számok, házszámok nem pontosak. A költségvetési tartalékban van 

erre keret. 

Az iparterülettel kapcsolatban az a problémám, ha tudnánk, hogy melyik területet szeretnénk 

megvenni és annak mennyi az ára, akkor tervezhető lenne. Oda tehetjük a 3 millió forintot 

virtuálisan, de előbb keressünk olyan területet, amit meg lehet venni és azon iparterületet ki 

lehet alakítani. Jelen pillanatban nem látok ilyen területet. Ha megvan a terület, amit meg 

tudunk venni reális áron, akkor megpróbáljuk a forrást megkeresni rá. 
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Visszatérve az újság kérdéséhez. A költségvetésben erre a célra tervezett összeg egy település 

marketing szolgáltatást ölel fel, amelybe beletartozik a helyi identitástudat erősítése. Azok az 

emberek, akik Kadarkúton laknak, érezzék, hogy ehhez a településhez kötődnek. Büszkén 

mondhassák azt, hogy van a városnak egy rendszeresen megjelenő írott sajtója. A 

településnek legyen egy logója, legyen identitás tudata az embereknek, legyen egy jó 

honlapunk, legyen egy tájékoztató honlapunk. Úgy gondolom, erre megéri 3 millió forintot 

áldozni. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Ezt a 3 millió forintot más hasznos dologra is lehetne fordítani, vannak fontosabb problémák, 

pl. az idős emberek nem tudják megközelíteni a fogorvosi rendelőt. Én ezt az összeget soknak 

tartom erre a célra.  

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Lehet, hogy ez az összeg újságra reális, de felmerül az a kérdés, hogy szabad-e ekkora 

összeget csak újságra költeni? Úgy gondolom, ha idén kiadunk egy újságot jövőre is ki kell 

adni. Ha jövőre az iparűzési adó kevesebb lesz, akkor újságra jut pénz, más fontosabb dologra 

nem tudunk költeni. 

 

Kujbus András György képviselő 

A fogorvosi rendelő problémája nem 2020-as probléma. Azt tudom mondani, hogy szívesen 

segítünk az idős emberek feljuttatásában a fogorvosi rendelőbe. A hely adottságai 

véleményem szerint nem adnak lehetőséget arra, hogy itt liftet lehessen kialakítani. 

 

Horváth Ferencné képviselő 

Jobb lenne a fogorvosi rendelőt máshova helyezni, ahol az idősek is meg tudják közelíteni. 

 

Karsai József polgármester 

Ha nem lesz támogatói szerződés az egészségházra rövid határidőn belül, akkor el kell 

gondolkodni ezen a kérdésen. 

 

Karsai József polgármester 

Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Aki egyetért azzal, hogy a társasházak alapításának jogi, és adminisztrációs feladatainak 

előkészítésére a tartalékból különítsünk el 500.000 forintot, kérem kézfelemeléssel jelezze. 

7 igen szavazattal a képviselő-testület a módosítást elfogadta. 

 

Aki egyetért a reklám marketing szolgáltatásra betervezett 3.000.000 forintos tétel 

költségvetésbe történő benthagyásával, kérem kézfelemeléssel jelezze. 

4 igen 2 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett a  reklám marketing szolgáltatásra betervezett 

3.000.000 forintos tételt a költségvetés tervezetében a képviselő-testület nem módosította. 

 

Aki egyetért azzal, hogy a költségvetésbe tervezzük be a Renault személygépkocsi GPS 

rendszerrel történő felszerelésének összegét, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 2 igen 5 nem 

szavazattal a javaslatot a képviselő-testület elutasította.  

 

Javaslom, hogy a képviselő-testület az elfogadott módosítással kiegészített előterjesztés 

szerinti tartalommal alkossa meg rendeletét az Önkormányzat 2020. évi költségvetéséről. 
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Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal 1 tartózkodás 

mellett az alábbi rendeletet alkotta: 

 

 

Kadarkút Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

1/2020.(II.14.) önkormányzati rendelete 

 

     az Önkormányzat 2020. évi költségvetéséről  
 

  

A rendelet teljes terjedelmében a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

A Képviselő-testületnek az Önkormányzat saját bevételei és az adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő 2020-2022 évekre tervezett fizetési kötelezettségei összegét is meg kell 

állapítania. 

Az államháztartásról szóló 2011.évi CXCV.törvény (Áht.)29/A.§ b) pontjában 

meghatározottak alapján a helyi önkormányzatoknak évente, legkésőbb a költségvetési 

rendelet elfogadásáig határozatban meg kell állapítani az adósságot keletkeztető ügyletekhez 

történő hozzájárulás részletes szabályairól szóló 353/2011.(XII.30) Korm.rendelet 2.§(1) 

bekezdésében meghatározott saját bevételek, valamint a Magyarország gazdasági 

stabilitásáról szóló 2011.évi CXCIV.törvény 3.§ (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható 

összegét. 

 

Karsai József polgármester 

Az alapszolgáltatási központ részére szereztünk be egy Dacia Dokker 1.6 gépjárművet. Ennek 

a lízingdíja szerepel az előterjesztésben, valamint a kezességvállalásból eredő fizetési 

kötelezettség. 

Itt tulajdonképpen nincs fizetési köztelezettségünk. Ez a Kaposmenti Hulladékgazdálkodási 

Társulás által megvalósított beruházás, az új szeméttelep kiépítése, kék kuka biztosítása, új 

kukásautók stb., amit a társulás nyert el pályázaton. Minden önkormányzatnak kezességet kell 

vállalnia, ha a pályázat megvalósítása során bármilyen visszafizetési kötelezettség keletkezik. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem lévén javaslom, hogy a Képviselő-testület fogadja el az 

Önkormányzat saját bevételei és az adósságot keletkeztető ügyeleteiből eredő 2020-2022 

évekre tervezett fizetési kötelezettségei összegét az előterjesztés szerinti tartalommal. Aki a 

javaslattal egyetért, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

28/2020.(II.13.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város  Önkormányzata Képviselő-testülete az 
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Önkormányzat saját bevételei és az adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő 2020-2021-2022 évekre tervezett fizetési 

kötelezettségei összegét az előterjesztés mellékletében 

foglaltaknak megfelelően állapítja meg. 

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

 

2. Egyebek 

 

A)  Kadarkút, Kossuth Lajos u. 1. szám. alatti önkormányzati tulajdonú Akác vendéglő 5 

db ablakára felszerelhető szúnyoghálóról döntés 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Az előterjesztés írásban kiadva. 

 

Az Akác vendéglő épületénél nyílászáró csere történt. 5 db ablak és 1 darab ajtó lett 

kicserélve. Az ablakokhoz szükséges szúnyoghálót felszerelni, ezért Kadarkút Város 

Önkormányzata a szükséges szúnyoghálókra és felszerelésükre vonatkozóan árajánlatot kért. 

Az árajánlatot a Gábor Ablaktechnika Kft. nyújtotta be. Az 5 db ablakra felszerelhető fix, 

aluperemes szúnyogháló szállításának, valamint a kiszállásnak és felszerelésnek költsége 

összesen bruttó 61.468 Ft. Ez az összeg már tartalmazza az ajánlattevőnek a munkadíjra és a 

kétfajta méretezésű szúnyogháló árára vonatkozó 40%-os árkedvezményét.  

A szúnyoghálók gyártásának megkezdéséhez 50%-os előleget kell fizetni. A fennmaradó 50 

% a felszerelés előtt esedékes.  

Az árajánlat annak kiadásától (2020.01.28.) számított 30 napig érvényes.  

A szúnyoghálók megfelelő felszerelése, rendszeres karbantartása és rendeltetésszerű 

használata esetén az ajánlattevő 5 év szavatosságot vállal, ebből 12 hónap a jótállás ideje. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Aki elfogadja a Kadarkút, Kossuth Lajos u. 1. szám. alatti önkormányzati tulajdonú Akác 

vendéglő 5 db ablakára felszerelhető szúnyoghálóra vonatkozó, a Gábor Ablaktechnika Kft. 

által benyújtott árajánlatot - összesen bruttó 61.468 Ft.- és engedélyezi a munkálatok 

kivitelezésének megkezdését, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

29/2020.(II.13.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

elfogadja a Kadarkút, Kossuth Lajos u. 1. szám. alatti 

önkormányzati tulajdonú Akác vendéglő 5 db ablakára 

felszerelhető szúnyoghálóra vonatkozó, a Gábor 

Ablaktechnika kft. (7400 Kaposvár, Kanizsai u. 56.) által 

benyújtott árajánlatot - összesen bruttó 61.468 Ft.- és 
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engedélyezi a munkálatok kivitelezésének megkezdését az 

Önkormányzati tulajdonban lévő lakások és helyiségek 

bérletére és elidegenítésére vonatkozó szabályokról szóló 

8/2018. (VI.01.) rendelet 11.§ (2) bekezdés a) és e) pontja 

valamint a 22. § (1) bekezdése alapján. 

 

Felelős:  Karsai József polgármester 

Határidő:  azonnal  

 

 

 

B)  Kérdések, észrevételek, hozzászólások 

 

- Horváth Ferencné képviselő 

A lakosság jelezte felém, hogy a Kossuth Lajos utcáról az Árpád utcára történő fordulónál 

lévő zebra nem belátható, mert a  bokrok eltakarják, balesetveszélyes. 

 

Karsai József polgármester 

Egyetértek. Azt javaslom, hogy ami olyan tuja, bokor azt vágjuk ki és ültessünk helyette 

olyan növényeket, amelyek oda valók, nem veszélyeztetik a közlekedést és esztétikailag is 

megfelelnek. 

 

- Rózsa János képviselő 

A kiállítóhelyről informálnám a képviselő testületet. 2020. január 22-én a Kaposvári Városi 

Múzeum munkatársa megtekintette a kiállítás helyszínét, az ott elhelyezett kiállított tárgyakat. 

Szakmai javaslatot tett. Február 3.-án lehetőség volt a kiállítóhely megtekintésére, köszönöm 

azoknak a képviselőknek, akik ezen részt vettek. Február 5.-én elkészült az adományozólevél 

javaslat. Január 29.-én elkészült egy vázlatos terembeosztás. 

Február 12.-én 11 középiskolai tanulóval szakmai tapasztalatszerzés céljából meglátogattuk a 

Somogyszobon található Vilma Házat. 

Alapítványt javaslok létrehozni, ebben kérem Dr. Lőrincz Viktória képviselőtársunk 

segítségét, közreműködését. 

 

- A Körmendi utcai malom melletti lakóépület melléképületének tetejét megbontotta a 

vihar. A lakásban lévő ingóságokról készült-e leltár? 

- Kérem képviselőtársaimat, hogy pozitívan döntsünk az ivóvízbe kerülő hypo mértékéről. 

 

Karsai József polgármester 

A melléképület tetőszerkezetét megcsináltatom. Leltár készült az ingóságokról.  

A mai nap folyamán felkerestük a Nagybajomi Ruhaipari Szövetkezet új igazgatóját és 

megegyeztünk, hogy a szerződés szerinti értéken ebben az évben visszavásároljuk az 

ingatlant. 

Örömmel tájékoztatom a testületet, hogy koncessziós díj terhére egy olyan kút lesz fúrva és 

olyan vízkezelő rendszer lesz kialakítva, amely az ivóvíz minőséget javítja, illetve a vízben 

lévő hypó mennyiségét csökkenti. 

Tegnap a tervező szemügyre vette az Árpád utcai 3-as kútnál lévő területet.  

 

- Kujbus András György képviselő 

Az Ady Endre utca sarkán van egy mogyoróbokor, ami szintén akadályozza a kilátást és 

balesetveszélyes. Ezt is ki kellene vágni. 



 

 

11 

 

 

- Lőrincz Viktória képviselő 

Két dolgot szeretnék megosztani képviselő társaimmal.  

Az már nem kérdés, hogy a jegyző úr jogosulatlanul vette igénybe a város személygépkocsiját 

a tavalyi év folyamán. Miután ez kiderült elismerte polgármester úrnak. A polgármester úr azt 

a szankciót alkalmazta, hogy befizettette Önnel az üzemanyag költséget illetve Önt szóban 

figyelmeztette. Ez a második szóbeli figyelmeztetés volt, mert novemberben megpróbálta a 

bizottságban való munkámat is akadályozni. Akkor is szóbeli figyelmeztetést kapott. 

Ön a hivatalban milyen szankciókat alkalmaz, ha valaki sorozatosan hibázik? Hány szóbeli 

figyelmeztetés után jár egy írásbeli figyelmeztetés? Milyen jogon vette azt az autót igénybe a 

polgármester úr tudta nélkül? 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

A hivatalban nem alkalmaztam még semmiféle szankciót, erre még nem került sor, bár úgy 

gondolom néhány kollegám esetleg rászolgált volna. 

Ez munkáltatói kérdés, és ebben Önnek nem tartozom beszámolási kötelezettséggel. 

A hivatali gépkocsival kapcsolatban, Budapesten voltam megbeszélésen, onnan mentem le 

Kunszentmártonra. Ennek a költségeit, illetőleg nem csak a Budapest Kunszentmárton, hanem 

a Kadarkút-Budapest –Kunszentmárton teljes költséget befizettem és úgy gondolom, hogy 

eleget tettem a kötelezettségeimnek. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Mikor fizette be ezt az összeget, miután polgármester úr jelezte? 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Miután polgármester úr jelezte. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Ha polgármester úr nem jelezte volna akkor Ön befizeti? 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Természetesen, igen. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Tehát életszerűnek tartja azt, hogy decemberben igénybe vesz  jogosulatlanul egy gépkocsit, 

kiderül, hogy jogosulatlanul igénybe vette, semmi összefüggése nem volt a hivatali 

munkájával, és amikor ez kiderül utána fizeti be ennek ez összegét. 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Igen befizettem a teljes költséget. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Rendben. Ezen a héten még történt egy probléma. Amikor bejöttem a hivatalba, 

iratbetekintést szerettem volna igénybe venni. Polgármester úr jogköre az, hogy engedélyezi-e 

vagy sem. Ön adta utasításba, - véleményem szerint átvette  a jogkört a polgármester úrtól-, 

hogy majd két nap múlva lehet róla szó. Nem zavartam senkinek a munkáját, nem utasítottam, 

ezt visszautasítom. Én csak kérek, mint képviselő, erre lehetőséget ad az önkormányzati 

törvény és az SZMSZ-ünk is. Jegyző úr ismételten megpróbálta akadályozni a képviselői 

munkámat, amely már a harmadik alkalommal történik meg. Tisztázzuk, hogy mi ennek az 

oka. 
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Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Ön a keddi napon bejött a hivatalba, valamiért érdekes módon pont akkor, amikor én nem 

voltam itt. Tompos Csilla kolleganőmet kereste meg, és ő hívott fel azzal, hogy Ön kéri a 

Renault személygépkocsi menetlevelét. A Tompos Csilla kolleganőmnek annyit mondtam az 

adatkérés vonatkozásában, hogy írásban legyen szíves bejelenteni és a polgármester úr erre 

majd válaszolni fog. Az én kijelentéseim között, hogy két nap múlva tessék befáradni, ilyen 

nem volt. Ezt úgy tudom, hogy a polgármester úrral egyeztette le. 

Az Ön által hivatkozott SZMSZ rendelkezése arról szól, hogy a képviselő ügyviteli 

munkájához a hivatal dolgozójától segítséget kérhet. Az ügyviteli tevékenység egy 

ügyintézési folyamatot ölel fel. Ha Önnek bárkivel kapcsolatosan képviselőként, bármilyen 

írásos dokumentum elkészítése, továbbítása szükségessé válik, ehhez a kollegáim segítséget 

nyújtanak. Amit Ön kért az nem ügyviteli munka, hanem egy adatszolgáltatás. Természetesen 

az a levél, amit a polgármester kiküldött a képviselő-testület tagjainak az Ön levelére 

vonatkozóan válaszként, meghivatkozta az önkormányzati törvényt is. Alapvető kérdés, hogy 

ki az adatkezelő. Ez azért fontos, mert az önkormányzat vonatkozásában a hatáskör 

gyakorlója a polgármester, a közös hivatal illetve polgármesteri hivatal vonatkozásában a 

jegyző, és nem a hivatal ügyintézője. Ha Önnek bármilyen jellegű adatszolgáltatásra 

vonatkozó igénye van, természetesen ezt az igényét benyújthatja az ügyintézőnél, de az 

ügyintéző nem jogosult adatot szolgáltatni az adatkezelő hozzájárulása, tudta nélkül. Nem 

megakadályozva volt Ön, csak azt a problémát szerettem volna elkerülni, hogy az adatkezelő 

tudta nélkül kerüljön ki adat. Úgy tudom Ön megkapta a kért adatot. Azok az adatok, amiket 

Ön kért önkormányzati kérdéskörbe tartoztak, és polgármester úr mint adatkezelő az Ön 

kérésének eleget tett. 

 

Lőrincz Viktória képviselő 

Igen polgármester úr hathatós segítségével, megkaptam az adatokat, akinek köszönöm. 

 

Karsai József polgármester 

Ha lehetne ehhez a dologhoz hozzászólnom, mint ennek a képviselő-testületnek, ennek a 

hivatalnak a vezetőjének, ha mondhatom azt, első számú felelősének. Köszönöm képviselő 

asszonynak, hogy a délelőtt folyamán le tudtunk ülni és egy két dolgot tisztázni tudtunk. 

Régóta köztudott számomra, hogy a képviselő-testületi ülések hangulatának, annak az 

eldurvulásának, és nem a megszokott légkörnek azon képviselő-testületi üléseken amit én 

vezettem, annak jegyző úr az egyik fő oka. Nem úgy, hogy ő idézi elő ezt, hanem az ő 

személye és az ő ittléte. Mindenkitől elnézést kérek, hogy az elmúlt képviselő-testületi ülésen 

bizonyos dolgokat túlreagáltam. A tőlem megszokott higgadtság és nyugodtság elhagyott. 

Nagyon köszönöm azoknak a telefonját, akik aggódtak az én egészségi állapotom miatt. 

Mivel én vagyok a felelős ezért a testületért, ennek a testületnek a munkájáért, a köztünk lévő 

hangnemért, a helyzetet próbáltam megbeszélni jegyző úrral és képviselő asszonnyal. 

Szeretném ha hatszem közti megbeszélést tudnánk folytatni, mert azt gondolom, hogy a 

képviselő-testület működését vissza kell terelni a normál kerékvágásba. Egyeztetünk egy 

időpontot, hogy ne a facebookon és ne máshol próbáljuk meg a nézeteltéréseinket rendezni. 

 

Képviselő-asszony bejelentését megvizsgáltam és teljesen igaza volt. Jegyző urat 

figyelmeztetésben részesítettem, kifizette a költségeket. Azt az intézkedést hoztam, hogy a 

Renault gépkocsit kizárólag Kisasszond és Kadarkút viszonylatában használhatja. Kivéve 

választás és értekezletek esetén. Jegyző úr ezt tudomásul vette, elismerte, hogy hibázott. 

Számomra kudarc, - hiszen pedagógus is vagyok- ami néha eluralkodik a képviselő-testületi 

ülésen belül. 
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Jegyző úr a félreértések elkerülése végett ezután is élvezi a bizalmamat. Megbeszéltük azokat 

a dolgokat, amelyeken úgy gondolom, hogy változtatni szükséges. Egy 25 éve jegyzői pályán 

lévő 35 éve a közszolgálatban dolgozó emberről van szó. Vezetése alatt a Kadarkúti Hivatal 

munkájáról szóló beszámolókat a képviselő-testület mindig ellenszavazat nélkül fogadta el. 

Nem volt olyan észrevétel, hozzászólás, amely az ő szakmai munkáját más színbe helyezte 

volna előttem. A köztisztviselőket, így a jegyző urat is félévente a munkáltatói jogkör 

gyakorlója a polgármester minősíti. A jegyző úr két polgármesterrel dolgozott együtt, mindkét 

polgármestertől mindegyik minősítés alkalmával szakmai munkájára kiváló minősítést kapott. 

Vezetése alatt a kadarkúti önkormányzat képviselő-testülete a Kadarkúti Közös 

Önkormányzati Hivatal dolgozói kollektíváját Kadarkút Városért kitüntetésben részesítette. A 

kormányhivatal szakmai munkájával kapcsolatban soha semmilyen negatív észrevételt nem 

jelzett. Az itt folyó szakmai munkára is hoztam adatokat. Kaposvár Megyei Jogú Város 

összeférhetetlenség miatti ügyeiben szinte minden alkalommal a Kadarkúti hivatal jár el.  

 

Jegyző úr munkájáért egy alkalommal állami kitüntetésben részesült. Én azt gondolom, hogy 

ezek a tények alátámasztják, hogy szakmai munkájával kapcsolatban semmi olyan 

információval nem rendelkezem, ami azt támasztaná alá, hogy nekem az ő iránti bizalmamat 

meg kellene vonnom.  

 

Igaz feladata, hogy a képviselő asszonnyal a viszonyát rendezze, és bizonyos stílusbeli hibáit 

ki kell, hogy küszöböljön. Ezt jegyző úrral megbeszéltem. Bízom benne, hogy meg tudom 

oldani azt a feladatot párbeszéddel, empátiával, egymás iránti tisztelettel, hogy azt mondják a 

képviselő-társaim, hogy jó képviselő-testületi ülésekre járni. Ezért próbálom a viszonyokat 

rendezni, remélem, ebben partnerre találok jegyző úrban és képviselő asszonyban. 

 

Azért vagyunk itt együtt, hogy megvitassuk azokat a dolgokat, amiket másképp látunk. A 

demokrácia úgy működik, hogy a végén van egy szavazás, amikor a többség akarata dönt. A 

testületi döntést soha nem kell megmagyarázni és a testületi döntés megszületése után a 

képviselő beáll az elfogadott döntés mögé. Segíti a polgármester a jegyző munkáját. Ezzel a 

szemlélettel szeretném a képviselő-testületben tovább folytatni a munkát. 

 

Az egyebek napirenden belül más kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 
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órakor 

bezárta. 
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